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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin 

Järneberg och ledamoten Ove Martinsson. Justering sker fredag 13 april. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 5 mars 2012 anmäldes. 

 
§ 3 Dagens gäst: Enhetschef Eva Palmér Andersson  

Enhetschef Eva Palmér Andersson berättade om biståndsenhetens arbete 

med ansökningar om insatser enligt socialtjänstlagen och lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade.  

 

Det finns i princip ingen efterfrågan på boende för barn, nästan alla barn 

bor hemma. Dock har antalet ansökningar om andra insatser för barn och 

ungdomar ökat stort de senaste åren, mycket beroende på att diagnosti-

ceringen utvecklas. Det innebär att många barn får stöd mycket tidigare, 

vilket är bra både för barn och föräldrar.  

 

Lars Jonsson undrade om det även kan vara så att dagens skola, med en 

högre grad av självstudier och en ”rörigare” miljö, med ständiga byten av 

klassrum, innebär att barn med exempelvis autism numera har ett ökat 

behov av stöd i vardagen. Förvaltningen höll med om att det förmodligen 

kan vara så, att det kan vara svårare numera för barn som behöver tydliga 

strukturer och välbekanta rutiner. 

 

Förvaltningen har även märkt av försäkringskassans ändrade riktlinjer 

avseende personlig assistans, som är betydligt svårare att få beviljat nu. 

När försäkringskassan säger nej måste kommunen ofta träda in och bistå. 

 

På förslag från avdelningschef Per-Ove Mattsson bestämde rådet att chefen 

för förvaltningens enhet för personlig assistans, Mille Salomaa-Lindström, 

bjuds in till ett kommande möte. 

 
§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 10 april 2012 

Ärende nr 1: Underlag för budget 2013 med inriktning för 2014 och 1015 

Per- Ove Mattsson besvarade en fråga från Blazena Westerlund om 

ledsagare. I övrigt hade rådet inga synpunkter. 

 

Ärende nr 2: Förslag om skyltskåp för konstutställningar i Farsta Centrum 

– svar på medborgarförslag 

Rådet har sedan tidigare uttryckt sitt stöd för förslaget. 

 

Ärende nr 5: Samlad planering av stadsdelen Sköndal – svar på skrivelse 

från (s), (mp) och (v) 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 6: Hur arbetar stadsdelsnämnden och stadsdelsförvaltningen 

med hbt-frågor? Svar på skrivelse från (mp) och (v) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Förslag om miljöhandlingsplan 2012-2015 för Farsta 

stadsdelsnämnd 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 13: Så här tyckte brukarna inom området socialpsykiatri 2011 

Blazena Westerlund noterade att boende generellt har sämre resultat än 

övriga insatser, och undrade om det planeras några särskilda åtgärder med 

anledning av detta. Per-Ove Mattsson svarade att det är svårt att dra 

slutsatser av enkätresultaten eftersom det är så pass få som svarar. Det 

pågår ett kontinuerligt arbete att utveckla bättre metoder för att ta reda på 

vad brukarna tycker, bland annat på de olika sätt som förvaltningen tidigare 

har redovisat för rådet. Blazena nämnde att man ibland kan få bättre svar 

genom att diskutera med brukarna i grupp – brukarna kan uppleva en 

styrka i att få gruppens stöd i sådana samtal. 

 

Ärende nr 14: Äldre med psykisk funktionsnedsättning och deras behov av 

särskilt stöd – slutrapport från projekt 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 17: Avsägelse i stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 23: Funktionshinderinspektörernas rapport 2011 

Rådet hade inga synpunkter. 

 
§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för vuxna 

 Per- Ove Mattsson berättade vilka samlingslokaler förvaltningen använder 

sig av när man anordnar öppna evenemang, som ett underlag för rådets 

inventering av tillgängligheten i dessa lokaler. De lokaler som används är 

Aktivitetshuset Tuben, Edö och Café 49 i Fagersjö samt förvaltningens 

egna lokaler på Storforsplan 36-44, plan 11 och 12, i Farsta centrum. 

Dessutom finns stadsdelsbiblioteken i Sköndal och Gubbängen, som 

organisatoriskt lyder under kulturnämnden. Per-Ove kommer att titta 

närmare på lokalen på Edö vård- och omsorgsboende, för att förbereda 

rådets kommande besök där. 

 

Rådets balanslista uppdaterades – se bilaga 1. Bestämdes att förvaltningens 

kommunikationsstrateg Marie Khoury gästar rådet den 14 maj för att 

berätta hur förvaltningen ”kommunicerar på ett sätt som gör det lätt att förstå 

genom kanaler som väljs ut efter målgrupp”. Projektledare Mohamed El Abeds 

rapport om arbetet med Tyngdpunkt Farsta flyttas till 4 juni. 
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Förvaltningen har fått 2 miljoner kronor extra från Söderortsvisionen till 

sommarjobb, en ökning med 0,5 miljoner från förra året. Det betyder att 

ungefär 260 ungdomar kan erbjudas arbete. Förvaltningen hoppas också 

kunna erbjuda flera ungdomar med funktionsnedsättning sommarjobb i år. 

 

Det är nu klart att nuvarande stadsdelsdirektören i Skärholmen, Steinunn 

Håkansson, efterträder Ulla Thorslund som direktör i Farsta den 2 maj. 

Rådet bad Per-Ove Mattsson hälsa Farstas nya direktör välkommen till ett 

av rådets kommande möten.  

 

Förvaltningen kommer att göra en studieresa till Göteborg för att titta 

närmare på deras arbete med brukarrevision. Även sociala kooperativ 

komer att studeras. (Ett socialt kooperativ – Föreningen Pepparn – har 

bildats i Farsta och kommer att bedriva arbetsträning.) Per-Ove 

återkommer till rådet med en rapport från studieresan. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Rådet har fått en skrivelse från Yvonne Holmberg som föreslår ett rökfritt 

Farsta Centrum och även rökfria skolor – se bilaga 2. Rådet bestämde att 

man ställer sig bakom ett krav på rökfria zoner direkt utanför entréerna till 

centrumanläggningen och i den överbyggda gången längs Storforsplan, 

däremot inte ett helt rökfritt Farsta Centrum eftersom det inte är realistiskt. 

 

Efterfrågades en folder som presenterar rådet och varför det finns, och som 

kan finnas tillgänglig i förvaltningens reception, på stadsdelsbiblioteken 

och i andra allmänna lokaler. Förvaltningen lovade undersöka möjligheten 

att ta fram en sådan folder. 

 
§ 7 Nästa sammanträde 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 14 maj 2012 kl 15.00-16.30, med 

förmöte kl 14.15. 

 
§ 8 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


